
OBECNÍ ZPRAVODAJ 
Radim, Studeňany, Tužín, Podhájí, Lháň

Měsíčník                   Květen 2022                            číslo 5

ZASTUPITELSTVO OBCE RADIM NA VEŘEJNÉM ZASE-
DÁNÍ DNE 27. 4. 2022
– schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IP-12-2012618/
VB/2 Radim knn pro 40/1 
– schválilo smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IP-12-2012672/
VB/2 Radim knn pro 13/12 
– zřídilo místní výbor dle ust. § 120 zákona 128/2000 Sb., o obcích, pro katastrální úze-
mí obce Studeňany.  Zastupitelstvo obce Radim určilo 5 členů výboru a to: Ing. Denisu 
Vávrovou, Ing. Liběnu Hakenovou, Hanu Křelinovou, Jaroslava Jiřištěho a Michala 
Hrocha. Jako předsedu výboru zvolilo zastupitelstvo Ing. Denisu Vávrovou
– schválilo propachtování pozemku v k. ú. Radim od 1. 5. 2022 p. č. 892 panu 
Vratislavu Křížovi 
– schválilo propachtování pozemku v k. ú. Radim od 1. 5. 2022 p. č. 885 panu 
Vratislavu Křížovi 
– schválilo propachtování části I. pozemku v k. ú. Radim od 1. 5. 2022 p. č. 876 
panu Janu Málkovi 
– schválilo propachtování části II. pozemku v k. ú. Radim od 1. 5. 2022 p. č. 876 
Farmě Stříbrný s. r. o. IČ: 03613992 
– schválilo dar na rok 2022 pro Spokojený domov, o. p. s. ve výši 10.000 Kč na 
financování terénní sociální služby v obci Radim.

Marcela Danišová

SPOLKY V RADIMI
Jsme moc rádi, že covid sice možná částečně pozastavil a omezil, ale rozhod-
ně nezrušil činnost spolků působících v našich obcích. V této nové rubrice se 
budeme postupně věnovat jednotlivým spolkům. Popíšeme jejich právní statut, 
počty členů, činnost spolku, možnosti členství, členské příspěvky, kontakt na 
odpovědnou osobu spolku apod. Oceňujeme, že to v našich obcích komunitně 
žije, spolky v jejich činnosti rádi za obec podpoříme a uvítáme jejich případnou 
pomoc v obci – ať již jde o pořádání kulturních akcí, výpomoc se zelení,  práci 
s dětmi a mládeží, zajímavé přednášky či exkurze pro naší školku a školu a mno-
hé další – kreativita je jedině vítána.
V dnešním zpravodaji uvádíme pouze seznam všech spolků se sídlem v našich obcích: 
a více informací přineseme příště.
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INFORMACE OD SOUSEDŮ Z DŘEVĚNICE 
PRÁCE NA RYBNÍKU HLÍZA
Práce na rybníku byly započaty opět v dubnu. Byla úplně dokončena průcestná 
hrázka, která oddělila zadní zátoku směrem k Tužínu. Strana rybníka, kde byla 
dříve pláž je zarovnána až k laviččce u rybníku a oseta travním semenem. Nátok 
do rybníka a patalevého břehu byla opevněna lomovým kamenem. Na dalších 
dvou místech v zátoce byl svah také opevněn ve vodorysu lomovým kamenem. 
V současné době je překopána hlavní hráz a začala probíhat stavba sdruženého 
výpustného objektu. Došlo k upravení harmonogramu prací. Podle původního 
harmonogramu měly být práce na výpustném objektu hotovy do konce června. 
Firma ale oznámila, že sdružený objekt bude vzhledem
k náročnosti prací hotový až v srpnu letošního roku. Zástupce dodavatelské fir-
my zároveň navrhl změnu provedení záhlaví bezpečnostního přelivu. Jedná se 
o to, že by mohla být vyměněna ocelová půlená trubka za žulový kamenořez. 
Tento návrh byl zaslán projektantovi, který s navrženým řešením souhlasí. Po 
dobu provádění prací na hrázi není možné přes hráz přecházet a platí zákaz vstu-
pu na staveniště, hrozí nebezpečí úrazu.

zdroj: Dřevěňáček č. 132

Sokolové – TJ Sokol Radim z.s.
Hasiči – SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Radim
Zahrádkáři – Zahrádkářské sdružení v Radimi, z. s.
Myslivci – MS Podhájí Radim, z. s.
Včelaři – Český svaz včelařů, z. s., základní organizace Radim
Váchalův spolek – Váchalův spolek studeňanský v likvidaci

Marcela Danišová

ZE ŠKOLY A ŠKOLKY
MŠ
Měsíc duben přinesl nové zkušenosti a hodně zážitků. Proběhly velikonoční svát-
ky, to jsme si užili ve školce, tak zajisté i děti doma. Hned po Velikonočním pon-
dělí nás čekala první hodina plavání. Všichni plaváčci to krásně zvládli. Také jsme 
otevřeli sezonu pískovišti a to si všechny děti užívají. Počasí nám přeje, je krásně, 
tak užíváme sluníčka a času venku.



OBECNÍ ZPRAVODAJ 05/2022

2

ZŠ
Duben byl ve znamení zápisu do první třídy a ke konci dubna jsme po dvoule-
té pauze znovu mohli pasovat prvňáčky na čtenáře v místní knihovně. Prvňáčci 
napsali  a ilustrovali svou vlastní knihu, ze které přečetli úryvek a tím zpečetili 
a dokázali, že mohou být pasováni na čtenáře. Čtenářské odpoledne proběhlo 
za podpory rodičů a bylo proloženo hudebním vystoupením žáků. Další akce, 
které se žáci zúčastnili, bylo posezení v místní hospodě u příležitosti oslavy ke 
Dni matek. Druhý květnový víkend žáci naší školy vystoupili s pěveckým a hu-
debním vystoupením, kterým jistě potěšili všechny přítomné ženy. Stále jezdíme 
každé úterý na plavání společně se školkou. Plavecký kurz má deset lekcí, právě 
se nacházíme v polovině. V týdnu od 16. 5. do 20. 5. pojedeme na školu v přírodě. 
Místo našeho pobytu jsme zvolili kemp Pecka nedaleko Nové Paky. Ten týden 
využijeme nejen k učení, ale i na výlety, různé sportovní aktivity a hry. Věřím, že 
si následující týden všichni moc užijeme. Na přelomu měsíce května a června nás 
čeká beseda se včelařem, fotografování dětí, výlet do ZOO. Také jsme navázali 
spolupráci s Gymnáziem Jičín, jejíž studenti připraví v rámci svého sportovního 
kurzu sportovní dopoledne pro naše žáky. A v neposlední řadě se opět všichni 
můžeme těšit na rozloučení se stávajícím školním rokem, s páťáky a předškoláky 
formou Zahradní slavnosti. Všechny srdečně zveme, termín upřesníme. Ze školy 
a školky přejeme krásné sluneční dny.

Tereza Klamrtová a Radka Koláčná

ČESKÝ RÁJ ZNÁMÝ A NEZNÁMÝ
Pozoruhodné období zažíval Jičín po bitvě na Bílé hoře. Jako majetek protestan-
tů a nepřátel císaře Smiřických měl být zkonfiskován, ale nebyl. Na zdejší panství 
totiž uplatnil dědický nárok po své matce Markétě, rozené Smiřické, Albrecht 
Václav Eusebius z Valdštejna, jemuž byly tyto statky roku 1921 dány do zástavy.
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V roce 1623 pak Jičín koupil. Traduje se, že za něj dal poklad v podobě stříbrného 
nádobí v ceně asi 50 000 zlatých a 10 000 zlatých na hotovosti. S tím se však zná-
mý válečník nespokojil. Postupně výhodně skupoval další statky zabrané protes-
tantské šlechtě. Nakonec se mu podařilo vytvořit na území severovýchodních 
Čech rozsáhlé souvislé území, nazvané Frýdlantské knížectví, později povýšené 
na vévodství.
Poddaným se tu rozhodně nežilo zle, vzkvétala řemesla i obchod, dokon-
ce se tu – světe, div se – neplatily žádné daně. Mocný vojevůdce si už ohlí-
dal, aby se oblasti obloukem vyhnula i všechna vojska, křižující za třicetileté 
války střední Evropu. Není divu, že se Frýdlantskému vévodství začalo říkat 
„terra felix“ (šťastná země). Za jeho centrum a sídelní místo si Valdštejn zvo-
lil Jičín. Protestantské Jičínsko se pak rychle změnilo v region katolický, če-
muž napomáhalo působení jezuitů, kteří se tu na Valdštejnovu žádost usadili 
v roce 1622. Vystavěli zde kolej, zřídili gymnázium a seminář. Albrecht se přišel 
v roce 1621 a okamžitě zahájil přestavbu města. Na místě původního panského 
sídla, poničeného zmíněným výbuchem a přilehlých měšťanských domů, kte-
ré vyvlastnil a dal zbourat, postavil nový raně barokní zámek, dokončený roku 
1633. Jen tak mimochodem – zmíněné domy nezabral z moci úřední a bez ná-
hrady, což si ve svém postavení jistě mohl dovolit, ale pro měšťany, které tak 
připravil o střechu nad hlavou, dal vystavět předměstí zvané Nové Město. Příště 
Jičín – 6. část

Pro OZ z knihy Český ráj známý i neznámý, zpracoval Miroslav Říha

ZAHRÁDKÁŘI SNĚMOVALI
Po kovidem vynucené dlouleté přestávce se na Zelený čtvrtek před Velikonoce-
mi opět sešli místní zahrádkáři, aby kromě dalšího splnili povinnost uloženou 
stanovami a uspořádali výroční členskou schůzi. Tu řídil jednatel spolku V. Nidrle, 
který přivítal jak starostku obce Z. Stříbrnou, tak místostarostku M. Danišovou 
a řídil jednání. Se zprávou o činnosti vystoupil předseda J. Šimek, který musel 
konstatovat, že nezvaný kovid způsobil zahrádkářům – stejně jako dalším spol-
kům – velké problémy, neboť členové nemohli dělat to, co by bylo v normální 
roky naprosto samozřejmé. Došlo i na hospodaření – spolek je relativně bohatý 
a účty jsou, jak konstatovala i zpráva revizní komise, průhledné a celá agenda 
je vedená vzorně. V plánu práce na rok 2022 se tradičně objevil výlet pro členy 
i další zájemce, tentokrát se v sobotu 14. 5. vyrazí směr pivovar Svijany (prohlíd-
ka, ochutnávka piva a oběd) a také do zahradního centra v Příšovicích, kde bude 
možno nakupovat vše, co zahrádkáři potřebují. Bude-li alespoň trochu dobrá 
úroda, počítá se tradičně s výkupem padaných jablek i s moštováním. Zahrádkáři 
se také zavázali přispět na ohňostroj při rozsvěcení vánočního stromu na začátku 
adventu. Jednání výročky mělo spád, v diskusi vystoupily i obě „vrcholné
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SDH RADIM
V sobotu 30. dubna uspořádalo naše SDH sběr železného šrotu a elektrozařízení. 
Bylo vybráno veliké množství železa a starých či rozbitých elektrospotřebičů, za 
což moc děkujeme. Při této příležitosti si i mladí hasiči udělali brigádu a natírali 
všechny překážky, s kterými trénují na jarní část Plamenu. Překážky dostaly nový 
žluto-modrý kabát. Jarní část soutěže proběhne v termínu od 27.–29. května 
v obci Brada-Rybníček. Soutěžit budeme v požárním útoku, štafetě požárních 
dvojic, štafetě 4*60m s překážkami, štafetě CTIF a útoku CTIF. Doufáme, že na 
nás budete myslet, aby se dětem podařil urvat nějaký krásný výsledek. Po dvou-
leté pauze se 7. května ve Dřevěnici pořádala okrsková hasičská soutěž. Soutěže 
se zúčastnilo 7 družstev mužů a 1 družstvo žen. Závodilo se pouze v požárním 
útoku na dva pokusy. Naše družstvo mužů soutěžilo ve složení Jaroslav Sedláček, 
Michal Kulhánek, Aleš Kulhánek, Filip Stříbrný, Karel Stříbrný, Zdeněk Pozdníček 
a Pavel Beneš. Po dvouleté odmlce kluci obsadili solidní 5. místo. 
Výsledky muži: Valdice „B“, Železnice, Zámezí, Cidlina, Radim, Dřevěnice, Val-
dice „A“.
Ženy: Cidlina

Brigáda mladí hasiči 
 foto: Bára Sedláčková

Okrsková soutěž Dřevěnice

političky obce“, odpověděli na otázky, zda počítají s kandidaturou na příští voleb-
ní období (kladně!) a také, jak se života vesnice dotkne plánovaná rekontrukce 
silnice ve směru Těšín – Špice, či jak je připravena velká akce TJ Sokola na zásadní 
rekonstrukci kurtů. Po schůzi následovala výborná večeře (Moniko – děkujeme!) 
a pak ještě také povídání o Novém Zélandu s obrázky. To komentovali přímí
„účastníci zájezdu“ V. Nidrle a J. Pták a dle atmosféry v sále bylo lze soudit, že 
i tahle část večera se podařila, saeně jako celá výroční členská schůze.

Václav Nidrle

Petra Stříbrná
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HISTORIE OBCE RADIM
V oblasti náboženské se v polovině 18. století prakticky naplnil sto třicet let trvající pro-
ces prosazení a obnovy katolické víry. Pod nátlakem, občas s použitím násilí, ale součas-
ně horlivou misijní, vzdělávací a výchovnou prací mnoha řeholníků a světských duchov-
ních se náboženská mapa českých zemí zásadně změnila. Jestliže před Bílou Horou bylo 
85–90 % obyvatelstva nekatolického vyznání, nyní se pro naprostou většin u obyvatel na 
venkově i ve městech stalo katolické vyznání přirozenou a samozřejmou součástí jejich 
života. V radimské farnosti, která byla v době husitské zbavena katolického duchovního 
a při kostele sv. Jiří působili kněží podobojí, přičemž nejpozději v první polovině 17. sto-
letí dokonce fara zanikla, proběhl návrat ke katolické víře záhy po skončení třicetileté 
války (viz výše). Kostel sv. Jiří byl jako filiální přičleněn k farnímu chrámu sv. Bartoloměje 
v Pecce, odkud byla zdejší farnost spravována. Kolem roku 1713 se v obou farnostech 
nacházelo 3 138 duší, z toho v radimské 804 duší – v Radimi 170, v Soběrazi 156, ve Lháni 
43, na Tužíně 149, ve Dřevěnici 286 (údaje o Studeňanech chybí), a už tehdy zde měla být 
škola. Až do roku 1742 dojížděli do Radimi duchovní (kaplani) z |Pecky, aby ve stanovené 
dny konali bohoslužby, ale neměli zde stálý příbytek. Teprve roku 1742 zůstával jeden 
kaplan (administrator localis), trvale při radimském kostele a pečoval o duchovní potře-
by zdejších obyvatel, přebýval v místě, kde později stála stará škola. V letech 1742–1765 
se zde vystřídalo pět kaplanů (lokálních administrátorů), z nichž prvním byl P. Petersch. 
Poslední z těchto kaplanů P. Jan Josef  Donth vyvinul velké úsilí, aby Radim byla od pec-
kovské fary oddělena a stala se samostatnou farností. Došlo k tomu 3. dubna 1765, kdy 
je datována zakládací listina královéhradeckého biskupa Heřmana Hannibala hraběte 
z Blumegen (1763–1774), spolusignována valdickým převorem P. Janem Červinkou coby 
radimskou vrchností. Prvním farářem v Radimi se stal pražský rodák Karel Viktorín Go-
ttmann (příbuzný prokurátora valdického kláštera Heřmana Gottmanna), který mimo 
jiné vystavěl krásnou barokní faru s mansardovou střechou, pokrytou šindelem. JOSEF II. 
A ZRUŠENÍ VALDICKÉ KARTOUZY – RADIM POD SPRÁVOU NÁBOŽENSKÉHO FON-
DU Dlouhá vláda Marie Terezie se uzavřela v roce 1780 a nový rakouský císař Josef II. 
(1780–1790) v reformním úsilí své matky pokračoval ještě s větším důrazem. Hned 
v prvním roce své vlády kromě patentu o zrušení tuhého poddanství (nevolnictví) učinil 
dvě významná rozhodnutí týkající se náboženské oblasti. V říjnu 1781 tzv.tolerančním 
patentem přiznal omezenou náboženskou svobodu třem nekatolickým vyznáním (luter-
skému, kalvínskému a pravoslavnému), přičemž katolictví si nadále zachovalo postavení 
státního náboženství (v oblasti kultu, církevní správy, školství). A 29. listopadu 1781 pak 
vydal zásadní rozhodnutí o zrušení všech klášterů, pokud se nezabývaly vzdělávací, vě-
deckou či ošetřovatelskou a charitativní činností. S realizací císařova výnosu začala hned 
v lednu 1782 komise pro rušení klášterů. Veškerý jejich nemovitý i movitý majetek spolu 
s dalšími příjmy byl sekularizován a soustředěn do tzv. Českého náboženského fondu 
(zřízen roku 1782). Druhá, rozsáhlejší, vlna pak proběhla v roce 1785, jenom v Čechách 
bylo celkem zrušeno na 65 mužských a 12 ženských klášterů.
Zdroje: – Dr. Jan Stříbrný – „Radim v proměnách času“
              – obecní kronika

Pro potřeby Zpravodaje zpracoval Václav Nidrle
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ZAPSÁNO V OBECNÍ KRONICE    
KVĚTEN 2002

POKRAČUJEME VÝPISEM Z OBECNÍ KRONIKY, JAK
UDÁLOSTI ZAZNAMENAL PAN VÁCLAV NIDRLE PŘED
DVACETI LETY.

Na počátku měsíce hezké počasí, ráno kolem 10°C, odpoledne až 22°C, po sla-
bém dešti 5. 5. se mírně ochladilo. Ale i ve třetí a čtvrté dekádě teplo až 25°C 
a začalo být sucho, řepky jsou v plném květu. V Železnici zemřel J. Kalousek, bylo 
mu 79 let, manželka pocházela z Radimě. Paní Marie Krátká, rozená Sobotko-
vá oslavila devadesátku. Stříkala se řepka a látka která byla použita nepoško-
dila včely, stromy dobře odkvetly. Na výletě v Londýně byli manželé Kořínkovi 
a J. Koudelka. V polovině května se u tělocvičny přistavuje nové sociální zařízení 
a J. Janda na dvoře přistavěl část kolny. Začíná se senážovat, první roje včel, kve-
tou pivoňky a kosatce, zahrádkáři suší seno. Budují se pergoly a různé přístřešky. 
Na OÚ se konal předvolební mítink, hasiči ve Dřevěnici slavili 100 let od založení 
sboru. Na hasičské soutěži mládeže ve Valdicích J. Sedláček a Lucka Breuerová se 
umístili na 2 místě. Budovaly se cesty na Zahumení, ve Studeňanech a na Tužíně. 
Na OÚ se řešila stížnost paní Bečvářovské ze Studeňan, kterou obtěžovaly při 
přeletu včely sousedky paní Procházkové.

WIKIPEDIE – UDÁLOSTI VE SVĚTĚ A V ČR 
01. května – zemřel spisovatel Karel Ptáčník (*27.08.1921)
05. května – zemřel politik František Vodsloň (*16.03.1906)
16. května – se narodil rychlostní kanoista Jiří Minařík
17. května – zemřel fotbalový reprezentant Ladislav Kubala (*10.06.1927)
19. května – zemřel premiér Austrálie John Gorton (09.09.1911)
29. května – zemřela malířka Dagmar Berková (*06.06.1922)

Pro OZ zpracoval Miroslav Říha

PRANOSTIKY NA KVĚTEN 

Je-li květen chladný, rok nebude hladný.
Jestli v máji neprší, červen to dovrší.
Kdo se v máji ožení, přivodí si soužení.
Teče-li v máji voda z luk, poteče ze stájí mléko.
Pankrác, Servác, Bonifác – studení bratři, přinesou.
chladna, jak se patří.

Z „Velké knihy českých pranostik“ od Adély Müllerové, vybral M. Říha
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INFORMACE K REKONSTRUKCI SILNICE „III/2864 RA-
DIM – DŘEVĚNICE“.
Dle dostupných informací stavba začne dne 6. 6. 2022. V naší obci půjde o sanace 
okrajů vozovky, rozfrézování  krytu,  provedení recyklace za studena s přidáním 
cementového a asfaltového pojiva a položení nového dvouvrstvého asfaltobe-
tonového krytu se zachováním stávající nivelety.  Součástí rekonstrukce bude 
výměna betonových obrub u stávajících chodníků a výměna uličních vpustí.  
V současné době řešíme jak současně  vyměnit  povrchy chodníků, neboť 50 cm 
šíře chodníku bude v rámci rekonstrukce opravena. Všichni obyvatelé, kterých 
se bude týkat jakákoli uzávěra nebo omezení, budou včas informováni stavby-
vedoucím.

Radim a Dětenice - úplná uzavírka
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uzavřený úsek-na Tužín průjezd zachován

OSLAVENCI V ČERVNU

KAREL BENEŠ    (65)
VĚRA ERLEBACHOVÁ   (90)
JAROSLAV SEDLÁČEK   (70)
MILUŠE LUŇÁKOVÁ   (90)
JAROSLAV GLOS   (75)
LADISLAV MORÁVEK   (80)
HANA KOPAČKOVÁ   (90)
JIŘÍ MILITKÝ    (65)
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rok 2022 2021 01 02 03 04 05 06 07 08 09 10 11 12 01-
04

Prům. denní 
teplota v °C 9,7 1,2 3,7 5,1 8,3 4,6

Nejnižší ranní 
v °C -17 -7 -5 -6 -4 -7

Nejvyšší 
denní v °C 34 10 10 19 23 23

Srážky sněho-
vé v cm 103 21 8 1 - 30

Srážky dešťo-
vé v mm 547 38 66 14 27 145

STATISTICKÉ ÚDAJE O POČASÍ

 Měřeno: Tužín-Krchov, meteorologickou stanicí GARNI 535       
  Zapisuje a zpracovává kronikář Miroslav Říha

22. května 9.00



OBECNÍ ZPRAVODAJ 05/2022

9

SOKOLSKÉ OKÉNKO.
Po dlouhé odmlce Vás opět mohu seznámit s činností TJ Sokol Radim. Situace se 
konečně zklidnila a začínají se opět pořádat sportovní soutěže a kulturní akce. 
V březnu se 13 žákyň a žáků naši TJ zúčastnil okresního kola v zimním pětiboji. 
Do krajského kola postoupilo 11 dětí. Vzhledem k vyšší nemocnosti se krajského 
kola nakonec zúčastnilo 6 dětí. V předškolních skončila Karolínka Pelantová na 
8 místě a Anička Málková byla 9. Mezi mladšími žáky I. byl Jakub Urbánek čtvrtý. 
V kategorii mladší žáci II. skončil Jan Myšík na 8.místě, Ondřej Urbánek byl třetí 
a Jiřík Macák tuto kategorii vyhrál. Vše patří veliká gratulace. V místním hostinci 
jsme uspořádali Dětský maškarní ples. Velice mile nás překvapila obrovská účast. 
Karnevalu se zúčastnilo 88 dětí. I za těchto podmínek jsme připravili několik sou-
těží a her. Karneval se velmi vydařil. 
V neobvyklém termínu jsme uspořádali Tradiční sokolský ples. Opět s výbornou 
účastí a bohatou tombolou. Tančilo se zpívalo až do ranních hodin. Dovolte mi 
ještě touto cestou poděkovat za příspěvky a pomoc při tombole. V Lázní Bělohra-
dě se konal turnaj v barevném volejbale. Zúčastnili jsme se ho se třemi družstvy. 
Ve žlutém volejbale Žluťásci ve složení Kája Pelantová a Kuba Urbánek skončili 
na 16. místě, Myšáci s Honzíkem Myšíkem a Ondrou Urbánkem obsadili osmou 
příčku v oranžovém volejbalu. Odpoledne ještě v modrém přidaly Aďa Nováko-
vá a Zdenička Barochovská krásné druhé místo. Po dvouleté odmlce jsme mohli 
opět uspořádat Velikonoční turnaje. Turnaje ve stolním tenise se zúčastnilo 24 
hráčů. Turnaj měl výbornou úroveň. Vítězství si odnesl Pavel Kohout. Volejbalo-
vého turnaje se účastnilo 22 hráček a hráčů. Zahrát si přijeli i z Lodína a turnaj se 
jim moc líbil. Jsme moc rádi, že byla možnost opět tyto akce pořádat. Další turnaj 
v barevném volejbale se bude konat v Jičíně. Dále se připravujeme na okresní 
kolo v atletickém čtyřboji. Držíme palce aby naši závodnice a závodníci podávali i 
nadále takto skvělé výkony. V polovině června začne rekonstrukce volejbalových 
kurtů. Již v polovině července by jsme měli mít k dispozici dva antukové kurty 
nejen na volejbal a nohejbal, ale i tenis s umělým osvětlením.

Kořínková Štěpána

 KAM S NÍM ? 
–zákoutí u kontejnerů na Tužíně ve 
středu 27. 4. 
Většinou stavební odpad (nezná-
mého majitele) byl naštěstí TS Jičín 
ve čtvrtek odvezen.  
Aktuální fota na: mriha.rajce.idnes.c

Miroslav Říha
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DEN MATEK
Po dvouleté přestávce jsme se sešly v sobotu 7. 5. 
v místní hospůdce při naší tradiční akci „Dne ma-
tek“. Sešly jsme se v hojném počtu, děti z místní 
školy nám předvedly hudební pásmo, Natálka 
Karbanová nám krásně zazpívala. Ženy obdržely  
malou kytičku a velice milá přáníčka vyrobená 
dětmi ze školy. K tomu malé občerstvení, všechny 
jsme byly spokojené a bavily jsme se do pozděj-
ších večerních hodin. Příští rok zase nashledanou.

ÚLOVKY ZVĚŘE ZA 04/2022–03/2023

V HONITBĚ „BRADLEC“: 
prase divoké – 17 
Dle hlášenky hospodáře  MS Josefa Kaprase.

V HONITBĚ „ÚBISLAVICE“:
prase divoké – 6, srnčí úhyn – 1, liška – 1
Dle hlášenky hospodáře MS Josefa Krause.

Pro OZ zpracoval pytlák M. Říha

CO NOVÉHO NA TUŽÍNĚ ?

29. 4. – na podvalníku byl přivezen a jeřá-
bem ustaven mobilní domek na vyzděné 
patky vedle cesty k domu  číslo 19 – rodi-
na Tříškova.

3. 5. – fy. Polabská stavební.cz, začala 
s demolicí domu číslo 32 na návsi (pro pa-
mětníky Svobodovi). Bude zde postaveno 
nové roubené stavení. 

VÍCE FOTOGRAFIÍ NA: MRIHA.RAJCE.IDNES.CZ

Říha Miroslav
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FOTOSOUTĚŽ
Kulturní komise vyhodnotila došlé fotografie ze zimní fotosoutěže: 
1. místo – Kateřina Millerová
2. místo – Martina Nováková
3. místo – Petra Stříbrná a Jaroslava Svejkovská
Výherci najdou své výhry ve schránce společně se zpravodajem. Došlé fotografie 
budou zveřejněny na webových stránkách obce a použity k propagaci obce. Ve 
zpravodaji najdete vítězné fotografie v zimních číslech vzhledem k tématice.

Obecní úřad Radim nově vyhlašuje další soutěž o nejlepší fotografii a to z období jara 
a léta. Tři nejlepší fotografie vybere kulturní komise do konce listopadu 2022.  
Vítězné fotografie, včetně uvedení autora, budou zveřejněny na webových, face-
bookových stránkách obce a v obecním zpravodaji.

Pravidla soutěže:
– účastnit se může pouze občan s vazbou k obcím: Radim, Studeňany, Lháň, Tu-
žín, Podhájí (trvalý pobyt, chalupář, apod.)
– fotografie bude pořízena v našich vískách (ideálně viditelný nějaký "radimský" 
prvek)
– fotografie bde zaslaná na e-mail: zpravodaj@obec-radim.cz nejpozději dne 
30. 10. 2022 – v předmětu zprávy bude uvedeno "fotosoutěž"
– každý může do soutěže poslat max. 5 fotografií
– účastník soutěže souhlasí s bezplatným využitím zaslané fotografie k potře-
bám obce (gratulace, pozvánky, zveřejnění na webu apod.)

Cenami jsou  poukázky na nákup 
zboží v místní prodejně ve výši:
1. místo – 300 Kč
2. místo – 200 Kč
3. místo – 100 Kč


